
 
 24/02/2025. 

10-dages forespørgsel vedr. fremtidig håndtering af 

cykelhåndtering i Aarhus Kommune.   

Det er bekendt at cykelhåndteringen i Aarhus Kommune om to år ikke længere skal varetages af 

Teknik og Miljø. Da cykelhåndtering spiller en væsentlig rolle i byens mobilitet og infrastruktur – 

og da denne eventuelle ændring kan have betydning for erhvervsdrivende i branchen – ønsker jeg at 

få klarhed over de kommende ændringer. 

Vi ønsker svar på følgende spørgsmål:   

1. Er det korrekt, at ansvaret for cykelhåndtering i Aarhus Kommune overgår fra Teknik og 

Miljø til en anden forvaltning? 

2. Hvis ja, hvilken forvaltning eller aktør vil fremadrettet have ansvaret for 

cykelhåndtering? 

3. Hvilke organisatoriske ændringer vil dette medføre, herunder i forhold til samarbejde 

med eksterne aktører? 

4. Hvordan vil ændringen påvirke serviceniveauet for håndtering af cykler i byen? 

5. Vil der være ændringer i de økonomiske prioriteringer eller i den nuværende praksis for 

håndtering af efterladte og skrottede cykler? 

6. Vil der være ændringer i de økonomiske prioriteringer i forhold til den nuværende 

praksis for håndtering af efterladte og skrottede cykler 

7. Hvordan sikres en smidig overgang, så nuværende samarbejdspartnere og aktører i 

cykelsektoren fortsat kan operere effektivt? 

Med venlig hilsen 

Jesper Kjeldsen, Politisk Ordfører i Socialdemokratiet 


